

**LETTER NUMBER 300**

1 1843-10-09  
2 Monsieur le Supérieur de l'Institution des Joséphites, rue du Canal Bruxelles

L. st. J. M. J.

Monsieur le Supérieur

Je pense que samedi, vous arrivera le sujet que nous vous avons destiné. Vous aurez en lui un professeur capable et un novice fervent. Tâchez de le former avec soin dans les deux qualités; il y a de la ressource comme vous le remarquerez tout de suite.

J'aime à me flatter de l'espoir que bientôt vous pourrez me donner de bonnes nouvelles sur notre maison de St Jean Bapt., et que vous serez vous-même animé d'un religieux courage.

Veillez me rappeler au souvenir de tous vos chers confrères et me croire

Votre tout dévoué Père en J. C.

Gand 9 octobre 1843

C. G. Van Crombrughe

Vous voudrez faire remettre chez les Dames de Marie, les 300 frs intérêt de l'obligation à échéance du 20 septembre.

9 October 1843

To the Superior of the Josephite Institution rue du Canal Brussels.

Praised be Jesus, Mary and Joseph

Dear Superior<sup>1</sup>,

On Saturday, I think, the subject we have destined for you will arrive. In him you will have a capable teacher and a fervent novice. Do your best to form him in both qualities: he has talents as you will notice at once.

I like to flatter myself with the hope that soon you will be able to give me some good news about your house of St John the Baptist, and that you yourself will be animated by a religious courage.

Please remember me to all your dear confreres and believe me to be

You devoted father in Jesus Christ,

Ghent 9 October 1843

C. G. Van Crombrughe

Please pay the Ladies of Mary the 300 francs interest on the loan due for payment on the 20<sup>th</sup> September.

---

<sup>1</sup> Mr Ambroise Faux [13] (CGK)